
Protokół

z posiedzenia wspólnego Komisji Budżetu i Samorządu oraz Komisji Oświaty,
Kultury, Sportu i Zdrowia, które odbyło się w dniu 15 czerwca 2020 roku

o godzinie 1400 w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 
w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji Budżetowej i Samorządu - 5 radnych 
obecnych - 5 radnych
nieobecni - 0 

stan Komisji  Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – 6 radnych
obecnych - 6 radnych
nieobecni - 0 
oraz zaproszeni goście. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Robert Bejgier

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji.
3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy.
4.  Omówienie  sprawozdania  finansowego,  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  wraz  z  opinią
Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacja o stanie mienia za rok 2019.
5. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
6. Zapytania, sprawy różne.
Zakończenie.

Ad.1 Sprawy regulaminowe. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier - zapytał czy ktoś ma uwagi
do porządku posiedzenia.

Radny Jerzy Koralewski -  zawnioskował o przesunięcie głosowania nad przyjęciem protokołu
z ostatniej Komisji na następne posiedzenie.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji.
Wniosek  został  przyjęty  -wszyscy  Radni  obecni  na  posiedzeniu  Komisji  byli  „za”  przyjęciem
wniosku.

Ad.3. Przedstawienie raportu o stanie Gminy.

Burmistrz  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  Raport  o  stanie  gminy  został  przygotowany
i przekazany Radnym.

Skarbnik Gminy  Magdalena Górna – wskazała, że nie będzie szczegółowo omawiała Raportu,
ostateczna wersja Raportu z uwzględnieniem poprawek zostanie zamieszczona na stronie BIP.

Radny Jerzy Koralewski – wskazał, że Raport stanowi nie tylko ocenę działalności Burmistrza,
ale  całego aparatu podległego Burmistrzowi.  Dokonał  porównania raportu  za  2018  rok i  2019;
stwierdził,  że  informacje  tam   zawarte   są  identyczne.  W   Gminie  obowiązuje  Strategia 
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Rozwoju,  która obowiązuje do 2020 roku, a w Raporcie brak odniesienia  do niej.  Rada mogła
podjąć uchwałę co powinien zawierać Raport, ale tego nie zrobiła. W Raporcie występują takie 
same sformułowania jak za rok 2018, tak jakby czas stanął w miejscu, a tak nie jest. Uwagi dotyczą
informacji z zakresu ciepłownictwa ( stan magistrali ciepłowniczej, moc rezerwowa kotłowni, brak
programu modernizacji),  wodociągów (  to  samo w 2018 i  2019r).  Z  przedstawionego Raportu
mieszkańcy  nie  dowiedzą  się  jaki  jest  aktualny  stan  Gminy.  Spłycona  została  informacja
nt.  Obwodnicy,  brakuje  danych  demograficznych,  informacji  o  ilości  osób  będących
w  ubóstwie.  Wymieniono  wszystkie  uchwały  a  nie  ma  informacji  o  ich  realizacji.
W przedstawionym materiale brakuje wskazania jakie problemy w najbliższym czasie nas czekają
i  jakie  będą  podejmowane  działania;  brakuje  informacji  w  zakresie  przedsiębiorczości  ile  jest
podmiotów gospodarczych i w jakich dziedzinach funkcjonują; brak informacji o wielkości terenów
inwestycyjnych, czy są grunty które można scalić lub wymienić z osobami fizycznymi. Oświata-
brak informacji jak wypadły egzaminy.

Radna Halina Dąbrowska- poinformowała, że ubolewa nad tym, że  nie spotykamy się jako Radni
na wspólnej Komisji.  Nie zgadza się z wypowiedzią Pana Radnego Koralewskiego, co do tego, że
Raport jest niekompletny. Jest przygotowany w sposób syntetyczny i czytelny.

Burmistrz  Miasta Jacek Żurawski – dodał, że Raport wskazuje w sposób uporządkowany stan
Gminy na koniec roku 2019. Trudno zmieniać zapisy stanu, który  nie uległ  zmianie. Jeżeli chodzi
o obwodnicę, to nic nie można dopisać, wszystkim wiadomo, że wpisana ona jest do Programu
rządowego.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że szczegółowy materiał w zakresie
ciepłownictwa  i  wod-kan  staje  na  Komisjach  Rady,  gdzie  jest  omawiany.  Raport  został
przygotowany w tym zakresie wg stanu istniejącego.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – wskazał, że na Sesji jest pkt. dyskusja i tam powinno
zadawać się pytania i dyskutować. O ile chodzi o obwodnicę, to ma pytanie do p. Burmistrza czy
środki zaoszczędzone w budżecie, dotyczą tej nowej obwodnicy ujętej w Programie.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  – poinformowała,  że  środki  te  pochodzą
z rozliczenia z wykonawcą Studium Techniczno – Ekonomiczno –  Środowiskowe.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – dodał, że obwodnica realizowana będzie ze środków budżetu
państwa, a nie z budżetu gminy.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – odniósł się do funduszu sołeckiego, zapytał czy środki
za dobrze wykonany budżet będą przekazane do Sołectw.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że  80% będzie przekazane na drogi, 20%
na nieprzewidziane wydatki.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – odniósł się do str.  86 Raportu aktywność fizyczna-
zapytał na podstawie czego przyjęto te dane (statystyki, badania).

Sekretarz Ewa Bąk – odpowiedziała, że na podstawie liczby uczestników w zajęciach, programach
m.in. Program przeciwko upadkom Seniorów.
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Przewodniczący  Komisji Robert  Bejgier  – odniósł  się  do  oczyszczalni  ścieków,  do  I  etapu
i zapytał czy ta suszarnia poradzi sobie z problemem jakim są odory.

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  – poinformowała,  że  do  tej  pory  osady  były
składowane na poletkach i  był  odór.  Obecnie są  osuszane w suszarni.  Na oczyszczalnie  nie  są
przyjmowane ścieki  przemysłowe. Odór  który  czasami  bywa  pochodzi  z  reaktorów.  Dodała, że
przepompownia  ścieków  przy  ul.  Szpitalnej  została  zmodernizowana,  co  przyczyniło  się  do
ograniczenia zapachów.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że  na II etap oczyszczalni -podpisane zostały
dokumenty o dofinansowanie .

Ad.4.  Omówienie  sprawozdania  finansowego  ,sprawozdania   z  wykonania  budżetu  wraz
z opinią RIO o tym sprawozdaniu , informacja o stanie mienia za rok 2019.

Z-ca Burmistrza Ilona Rybicka – poinformowała ,że odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej
w tej sprawie oraz, że przyszła pozytywna opinia w tym zakresie z RIO.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna - przedstawiła radnym prezentację multimedialną, omawiając
poszczególne aspekty w zakresie sprawozdania finansowego, sprawozdania  z wykonania budżetu
wraz z opinią RIO o tym sprawozdaniu, informacją o stanie mienia za rok 2019 – materiał stanowi
załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Komisji Robert  Bejgier  -  zapytał  czy  wpłynęła  subwencja  oświatowa  na
podwyżki dla nauczycieli. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  odpowiedziała,  że  do  czasu  kiedy  nie  będzie
rozporządzenia to nie jesteśmy w stanie stwierdzić na ile subwencji nam wystarczy.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – odniósł się do fotowoltaiki – zapytał ile produkuje się
energii z instalacji fotowoltaicznej  na pływalni oraz jak to się  przekłada  na rachunki.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  odpowiedziała,  że  posiada  dane  o  produkcji
energii  w  2018roku;  o  ile  jest  taki  wniosek  zostanie  zrobiona  analiza  na  koniec  2020r.
i wynik ten zostanie przedstawiony. Dodała, że instalacja ta jest mała i cała wyprodukowana energia
idzie na potrzeby pływalni.

Radna Halina Dąbrowska –  zapytała, na jakiej podstawie umarzane są należności gminy.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  odpowiedziała,  że  każdy  wniosek  rozpatrywany  jest
indywidualnie, zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej z 2016r.

Radny  Wojciech  Małkiewicz –  stwierdził,  że  powinniśmy  cieszyć  się  tym,  że  udało  się  tak
zrealizować budżet.

Burmistrz  Jacek Żurawski – poinformował,  że  cieszy go to,  że Radny to docenił.  Dodał,  że
działania  są  ukierunkowane  na  oszczędności,  nie  chcemy  zadłużenia  zwiększać  a  wręcz  je
minimalizować.
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Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w ciągu całego roku nie wnoszono żadnych uwag do
proponowanych  zmian  w  budżecie,  w  związku  z  czym radni  są  współodpowiedzialni  za  jego
wykonanie.  Dodał,  że  na  Komisji  Rewizyjnej  podpisał  się  pod  wnioskiem  o  udzielenie
absolutorium dla Burmistrza.

Przewodniczący  Komisji Robert  Bejgier  – pogratulował  p.  Burmistrzowi  doboru  kadry  oraz
p. Skarbnik za to, że tak pilnuje budżetu. Zadeklarował, że zrobią wszystko, aby poziom zadłużenia
obniżyć do 20 mln złotych.

Burmistrz  Miasta  Jacek Żurawski  – podziękował  za  gratulacje  Radnemu Robertowi  Bejgier.
Dodał,  że  intencją  Przewodniczącego komisji  było  podziękowanie  pracownikom.  Według niego
decyzja o doborze kadry była właściwa. Dołożył się do podziękowań i pogratulował pracownikom.

Ad.5. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że wpłynęły dwa wnioski, które muszą być
rozpatrzone przez Radę, ale w pierwszej kolejności swoje stanowisko musi wypracować Komisja
Skarg, Wniosków i Petycji.

Z-ca Burmistrza Ilona Rybicka  przedstawiła projekty uchwał :

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie
na lata 2020-2035

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2020

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  na  piątkowe  posiedzenie  komisji
zostanie doręczony materiał.
Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

• PURM  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy
Kowalewo Pomorskie wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2019.

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

• PURM w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie za rok 2019.
Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

• PURM w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Kowalewo Pomorskie wotum zaufania.

Na wniosek  Radnego   Roberta  Bejgier   została  odczytana  w  całości  opinia  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej.
Nikt z Radnych nie miał uwag do PURM.

• PURM  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Kowalewo
Pomorskie,  w roku szkolnym 2020/2021 do zwrotu kosztów przewozu dzieci  i  uczniów
niepełnosprawnych.

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

• PURM  w sprawie  zarządzenia  terminu  przeprowadzenia  wyborów uzupełniających  sołtysa
w sołectwie Napole.

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.



- 6 -

• PURM w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Kowalewo
Pomorskie

 Nikt z Radnych nie wniósł uwag do PURM.

Ad.6. Zapytania, sprawy różne.

Radny  Wojciech  Małkiewicz  –  zawnioskował  o wycięcie  odrostów  (drzew  i  krzewów)   na
ul. Kościuszki.

Radna  Jolanta  Wypych  –   zgłosiła  potrzebę  umocowania  na  stałe  lustra  na   skrzyżowaniu
ul.  Odrodzenia/  św.  Józefa.  Zaproponowała  także,  by przejście  na  ulicy  Odrodzenia  w pobliżu
Szkoły  Muzycznej  przesunąć  o  kilka  metrów,  ze  względu  na  słabą  widoczność  kierujących
pojazdami w kierunku miasta /nie widać czy pieszy czeka na przejściu/.

Radny Jerzy Koralewski  – na  wniosek mieszkańców Chełmońca poprosił  o  ścięcie  bzu przy
barierkach znajdujących się przy Trynce w miejscowości Gapa. 

Radna Hanna Kalinowska – zgłosiła by na drodze Borek-Naople Napole – Pluskowęsy postawić
znaki drogowe: „ skrzyżowanie dróg” i „teren zabudowany”.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  mieszkańcy  złożyli  wniosek
o wprowadzenie ograniczenia w zakresie wyprzedzania, a tym samym wprowadzenia ograniczenia
prędkości na drodze wojewódzkiej.

Radny  Grzegorz  Regulski – zgłosił,  że mieszkańcy Wielkiej Łąki wnioskują aby częstotliwość
wywozu śmieci na terenach wiejskich była taka sama jak w mieście.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że  da wyjaśnienia w tej sprawie na
piśmie.
 
Przewodniczący  Komisji  Robert  Bejgier –  zgłosił,  że  droga  w  kierunku  działek
(ul. Konopnickiej) jest wąska, a korzystają z niej działkowcy i mieszkańcy nowego osiedla domków
jednorodzinnych. Trzeba się zastanowić jak poprawić ten stan rzeczy.

Burmistrz  Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że to jest temat nie na dzisiaj.  Trzeba się
zastanowić jak ten problem rozwiązać w oparciu o obowiązujące przepisy.

Radna Halina Dąbrowska – zapytała czy jest możliwość zamiany kamienia wapiennego na drogi
na inny kamień.

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata Wegner – odpowiedziała,  że o ile będzie takie stanowisko
Sołtysów, to można dokonać zamiany. Dodała, że należy wziąć pod uwagę fakt, że kamień twardy
jest droższy i mniej go będzie można zakupić w ramach funduszu sołeckiego.

Burmistrz  Miasta Jacek  Żurawski  – poinformował,  że  na  koniec  tego  roku  planowane  jest
wykonanie  na  próbę  odcinka  drogi,  wg   technologii:  kamień  wapienny  +  warstwa  drobnego
kamienia twardego jako wierzchnia,  żeby pokazać Sołtysom jak ta technologia wygląda.

Radna Halina Dąbrowska – zapytała,  kto odpowiada za utrzymanie drogi,  która przebiega na
dwóch Sołectwach.
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Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odpowiedział, że jeżeli chodzi o drogi to dajmy sobie czas
w przyszłym roku  na  to,  żeby  ustalić  sieć  dróg  z  uwzględnieniem  strategicznych  dla  gminy
( stanowiących sieć połączeń pomiędzy miejscowościami ) , dróg ważnych i dróg lokalnych.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner- przekazała informację w zakresie ustalania taryf za
wodę .

Ad.7.Zakończenie.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1730 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 7 kolejno ponumerowanych stron.

Sporządziła:
M. Chądzyńska

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
              BUDŻETOWEJ I SAMORZĄDU

             /-/ Robert Bejgier


